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ЗАПИСНИК 

СА 5. СЕДНИЦЕ ИЗВРШНОГ ОДБОР 
ЗАЈЕДНИЦЕ ЕЛЕКТРОТЕХНИЧКИХ ШКОЛА СРБИЈЕ 

 

Пета седница ИО Заједнице електротехничких школа Србије одржана је 14. маја 2023. године у 
просторијама Високе школе електротехнике и рачунарства у Београду. Седници су присустввују 
представници 24 школе чланицa Заједнице и ИО /списак присутних школа дат је у пролог записника/, 
седници присуствују 2 представника школа без права гласа (Милан Коцић и Владан Старчевић) и др Ивана 
Милошевић,  руководилац Одсека Висока школа електротехнике и рачунарства и Маја Тодоровић, 
руководилац Центар за стручно образовање и образовање одраслих Завода за унапређивање образовања и 
васпитања.  

Седница ИО почела је у 12.00 часова. 
Седницом председава Небојша Соколовић, председник Заједнице. 
Председник Заједнице, Небојша Соколовић је пожелео добродошлицу присутнима члановима 

Извршног одбора и захвалио се др Ивани Милошевић, руководиоцу Одсека Виске школе електротехнике и 
рачунарства и њеним сарадницима на гостопримству и уложеном труду у организацији данашње седнице 
Председништва и ИО ЗЕТШС и Републичког такмичења у програмирању које се данас одржава., затим је 
позвао др Ивану Милошевић да се обрати присутнима. 

Др Ивана Милошевић је пожелела у своје лично име и у име колектива ВИШЕР-а добродошлицу свим 
присутним члановима ИО и гостима и успешан рад на седници  ИО и на данашњем такмичењу. 

Соколовић се захвалио и Маји Тодоровић на времену које су одвојили да би присуствовали данашњој 
седници.   

Председник Соколовић је констатовао да седници присуствује 24 од укупно 37 чланова ИО, што је 
довољан број за одржавање седнице и одлучивање, затим је предложио је следећи дневни ред: 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  

1. Усвајање записника са претходне седнице, 
2. Актуелности средњег стручног образовања, 
3. Извештај са оджаних регионалних такмичења из ОЕТ1, ОЕТ 2, електронике и енергетске 

електронике, 
4. Доношење одлуке о листи учесника Републичког такмичења, 
5. Доношење одлуке о пријему у чланство Заједнице, 
6. Дисеминација ЕРАСМУС+ пројеката чланица Заједнице 
7. Текућа питања  

 
Сви присутни чланови ИО су једногласно усвојили предложени дневни ред и затим се кренуло на расправу 
по тачкама дневног реда. 
 



Тачка 1. 

Председник Соколовић је ставио на гласање предлог за усвајање Записника са претходне 4. седнице 
ИО, исти је усвојен једногласно. 

Тачка 2. 

Председавајући је још једном поздравио Мају Тодоровић и захвалио се што је данас са нама како би 
чланове ИО упознала са актуелностима у средњем стручном образовању. 

Маја Тодоровић се захвалила председавајућем и поздравила све присутне. 
У свом излагању у вези тренутно актуелних дешавања истакла је да: 

 је почела пријава матурских испита на сајту Завода (упитник за тестове, упитник за нове 
социјалне партнере и распоред полагања теста за проверу стручно-теоријских знања у јунском 
испитном року) и да је секретар заједнице већ проследио информацију ка школама путем 
маила сајту Заједнице. Маја Тодоровић је нагласила да код пријаве социјалних партнера 
треба пријавити само нове, тј. оне који се по први пут укључују у реализацију МИ односно ЗИ, 

 за пробу Државне матуре, школе би тебало до краја наредне недеље да добију садржај (шта 
се тестира) на трећем тесту. 

 план и програм наставе и учења за техничара мехатронике се припрема и у договору са 
помоћником министра Милошем Благојевићем до краја маја би школама требало да се 
пошаљу табеле из ППНУ за све профиле који ће у наредној школској години ићи са новим 
ППНУ да би школе могле радити поделу часова. 

 на захтев Канцеларије за дуално образовање образовни профил аутоелектричар биће 
прилагођен за дуал. Неће бити измене у ППНУ 

 ускоро се очекује објављивање Просветног гласника бр. 4 и у њему ће бити објављено 30 
правилника, међу њима биће у подручју рада електротехнике програм завршног испита за два 
стара образовна профила (електроинсталатер и електромеханичар за машине и опрему) 

 школе ће добити обавештење о термину одржавања обуке за реализацију ЗИ за образовни 
профил сервисер за расхладне уређаје и опрему 

 Небојша Соколовић се захвалио Маји Тодоровић на информацијама и рекао да је од задњег састанка ИО 
био одржан састанак са Богољубом Лазаревићем и Радованом Живковићем на коме су били присутни 
поред њега и Марјан Иванов и Горан Станковић и да је то била прилика да се представницима Сектора за 
средње образовање укаже на то да кашњење објављивања правилника прави проблем школама прилком 
верификације (конкретно код техничара мехатронике), да се представницима министарства дају 
информације о припреми ЗИ код електроинсталатер и електромеханичар за машине и опрему. 
Соколовић је даље додао да на састанку није хтео да начиње тему обрачуна норми који се појавио 
увођењем новог модула у ЈИСП-у. 
Драган Туцаковић, директор ТШ Ужице је рекао проблем праве и разна упутства која стижу из министарства 
и која се онда тумаче на различите начине и како је могуће да нико из министарства не може да објасни 
како се рачуна норма и да велики проблем може направити рачунање вежби са нормом 24. 
Горан Станковић је рекао да је у разговору који је имао са Биљаном Бојанић, председницом Заједнице 
медицинских школа, добио информацију да министарство неће дирати школе и да ће пустити да раде као и 
до сада јер су свесни да би могли применом рачунања на нивоу недељне норме направити јако велике 
потребе за новим запошљавањем док би са друге стране примена рачунања по ЦЕНУС-у довела до 
вишкова. Што се тиче  вежби довољно је у Правилнику о норми наставника унети одредбу за вежбе у 
разредно-часовном систему са нормом 20 и до би било решење новонасталог пробелема код предмета 
који имају само вежбе. 
Небојша Соколовић је додао да је састанак са представницима министарства у вези полагања пробе 
Државне матуре била прилика да се за предстојећу седницу Скупштине позову Милош Благојевић и Зоран 
Костић, Горан Станковић је додао да је он позвао Бранислава Рађеловића (директор ЗВКОВ) и да је покушао 
да котактира Златка Грушановића (директора ЗУОВ-а), наравно да је Маји Тодоровић је још на прошлом 
састанку ИО пренет позив.  
Соколовић је у наставку пренео тернутна дешавања у секторском већу, рекао је да се раде верификациони 
упитници за образовне профиле електротехничар рачунара, електротехничар информационих технологија и 



администратор рачунарских мрежа и да ће за ове профиле ППНУ бити у примени од 1. септембра 2024. 
године. 
На крају свог излагања Соколовић је известио чланове ИО да су он, Горан Станковић и Марјан Иванов истог 
дана када су имали и састанак у министарству имали и састанак са Верификационом мисијом ГИЗ-а . 
Састанак је био посвећен обновљивим изворима енергије (зелена агенда). Састанку су пред нас 
присуствовали и представници ЗМШС. ГИЗ тренутно разматра неколико опција за укључење: Развој 
посебног образовног профила, укључивање садржаја кроз све предмете. 

Тачка 3. 

Председавајући Соколовић је позвао пристне представнике школа домаћина регионалних такмичења 
да поднесу укратко извештај са такмичења: 
Први за реч се јавио Златко Радосављевић, директор Железничке техеничке школе из Београда и поднео 
кратак извештајса одржаног такмичења за Актив Београд. 
Затим је извештај поднео Братислав Димитријевић, директор Техничке школе у Пироту која је била 
домачин такмичења за Актив Ниш. 
Пошто није било представника ЕТШ „Михајло Пупин“ у Новом Саду, Горан станковић је укратко известио о 
броју такмичара по категоријама за Актив Нови Сад. 
На крају је Фахрудин Шароњац, из Техничке школе „Изудин Шушевић“ из Новог Пазара, поднео извештај о 
такмичењу у Активу Крагјевац. 
Мирољуб Сеничић се захвалио колеги Шароњцу у име свих ученика из Актива Крагујевац на гостопримству. 
Горан Станковић се у име Заједнице захвалио представницима домаћина регионалних такмичења на 
успешној организацији и реализацији регионалних такмичења. 

Тачка 4. 

Председавајући Соколовић је најавио тачку дневног реда и дао реч Горану Станковићу. 
Горан Станковић је рекао да је на основу табела са резултатима које је добио од домаћина регионалних 
такмичења направио почетну табелу на основу које ће се у складу са Правилником о такмичењу одредити 
листа позваних такмичара за републички ниво такмичења. Такође, преглед резултата по задацима у свим 
категоријам проследио је састављачима задатака са ВИШЕР-а да би они извршили анализу тежине задатака 
и на основу тога приступили изради задатака за републичко такмичење. 
Поред такмичара који су остварили директан пласман на основу резултата и такмичара који ће се пласирати 
на основу проширења листе по два такмичара, на основу Правилника, за републичко такмичење на основу 
домаћинства регионалног прелаже ТШ „Изудин Шушевић“ из Новог Пазара и ТШ „Иван Сарић“ из Суботице 
на основу домаћинстав републичког такмичења, у табели која је презентована ови такмичари су означени 
наранџастом бојом.  
Горан Станковић је подсетио да је на основу одлуке ИО са претходне седнице ученицима који су за време 
одржавања регионалног такмичења учествовали на републичком такмичењу из физике омогућен пролаз на 
републичко такмичење у Суботици.  
Горан Станкоић је упознао чланове ИО са молбом директора Техничке школе у Лозници у којој наводи да 
два ученика из његове школе која су учествовала на републичком такмичењу из физике нису, у складу са 
дописом секретара Заједнице, пријавили за регионално такмичење у категорији ОЕТ2 и да моли ИО да 
дозволи овим ученицима да учествују на републичком такмичењу као и остали који су били пријављени. 
Горан станковић је додао да Техничка школа у Лозници у категорији ОЕТ2 није имала ни једног пријављеног 
такмичара на регионално такмичење и да није изашла изван дозвољене квоте. 
Сви присутничланови ИО били су „За“ да се овим ученицима дозволи учешће. 

Након тога се приступило доношењу предлога за проширење по категоријама: 
За ОЕТ 1 граница се поставља:  за Актив Нови Сад на 62 поена, Актив Београд 57 поена, Актив 

Крагујевац 63 поена и Актив Ниш 46 поена.  
Предлог за проширење такмичари са 58, 56 и 55 поена из Актива Крагујевац, 56 поена из Актива 

Београд и 54 из актива Нови Сад. Позив на основу републичког такмичења из физике 14 и на основу 
домаћинства регионално/републичко 1 

Сви су сагласни са предлогом. 



За ОЕТ 2 граница се поставља:  за Актив Нови Сад на 90 поена (укуно 8 такмичара), Актив Београд 93 
поена, Актив Крагујевац 74 поена и Актив Ниш 71 поена (6 такмичара) 

Предлог за проширење такмичари са 91 (2 такмичара), 90, 89 и 88 поена из Актива Београд. Позив на 
основу републичког такмичења из физике 11 и на основу домаћинства регионално/републичко 2. 

Сви су сагласни са предлогом. 
За електронику граница се поставља:  за Актив Нови Сад на 16 поена, Актив Београд 61 поена, Актив 

Крагујевац 13 поена и Актив Ниш 0 поена (учествовало само 5 такмичара). 
Предлог за проширење такмичари са 56, 54, 48, 44 и 41 поена из Актива Београд. Позив на основу 

републичког такмичења из физике 6 и на основу домаћинства регионално/републичко 1. 
Сви су сагласни са предлогом. 
За енергетску електронику граница се поставља:  за Актив Нови Сад на 10 поена (6 такмичара), Актив 

Београд 44 поена, Актив Крагујевац 42 поена и Актив Ниш 22 поена (учествовало само 4 такмичара). 
Предлог за проширење такмичари са 42, 38, 36 и 32 (2 такмичара) из Актива Београд. 
Сви су сагласни са предлогом. 
Горан Станковић је укратко упознао присутне са понудом смештаја за ученике такмичења у суботици 

која му је прослеђена од стране директора Жељка Рајичића и рекао је да ће у понедељак школама које су 
оствариле пласман проследити коначну листу учесника као и све информације у вези пријављивања. 

На резултате такмичења осврнула се и Маја Тодоровић и рекла да забрињава мали број поена из 
електронике, посебно у околностима полагања Државне матуре где у оквиру 3 теста има задатака из ове 
области. 

Драгана Рашић је додала да има и до професора и да је на овом тесту било 2/3 познатих задатака. 

Тачка 5. 

Горан Станковић је известио присутне да је Политехничка школа из Суботице поднела захтев за 
приступање Заједници. Извршни одбор Зајендице једногласно је донео 

О Д Л У К У  
I 

Прима се у чланство Заједнице Политехничка школа из Суботице. 

Тачка 6. 

Горан Станковић је позвао Милана Коцића из Техничке школе у Зајечару да представи  
реализоване ЕРАСМУС+ пројекате. 

Милан Коцић је поздравио чланове ИО и захвалио се на указаној могућности, укратко је 
представио три пројекта своје школе. Пројекте „Past Roads Future Ways“, реализацију стручне 
праксе у Браги (Португалија) и пројекат „Steam DIVE“. 

Тачка 7. 

За реч се јавио Владан Старчевић, директор Машинско-електотехничке школе „Гоша“ из 
Смедеревске Паланке који је укратко указао на неке нелогичности и колизије између ЗОСОВ-а и 
Закона о општем управном поступку приликом вођења дисциплинског поступка против 
запосленог. 

Соколовић је рекао да че поново у мају бити отоврен конкурс за Regional Chalange Fond. 
Горан Станковић је подсетио присутне да је прослеђено обавештење у вези пријаве и резервације за 

Скупштину Заједнице у Врњачкој Бањи. 
Пошто није било више дискусије Небојша Соколовић се захвалио свима на присуству и затворио 

седницу ИО. 
Седница ИОЗЕТШС завшена је у 13.48 часова. 

 
  

 ЗАПИСНИЧАР ПРЕДСЕДАВАЈУЋИ 

__________________ _______________________  
 Горан Станковић Небојша Соколовић, дипл. инг.  


